
 

 

 
 
 

 
Verslag vergadering Adviescommissie Cultuurhistorie 10 november 2016 
 

  
 
Aanwezig 
Voorzitter   Wethouder Gabriëls 
Secretaris  Mevrouw Jongeling 
2e secretaris   De heer Truyen  
Commissieleden Mevrouw Beckers, de heren Bukkems, Van den Berg, Kremers, 

Lammeretz en Verhaag 
  
1.  Opening 
De voorzitter opent de vergadering om 15.00 uur in de raadzaal en heet iedereen welkom. 
 
2. Vaststellen agenda 
De agenda wordt vastgesteld. 
 
3. Vaststellen verslag van 13 oktober 2016 en actielijst 
Het verslag en de actielijst van de vorige vergadering worden ongewijzigd vastgesteld. 
 
4. Mededelingen organisaties 
a. Molenstichting Weerterland 
De heer Van den Berg meldt de volgende punten: 
 Op 2 december is er een discussieochtend met de molenwereld Midden Limburg en de 

Hollandsche Molen (Nicole Bakker) over het thema Vrijwilligers: werven en behouden. 
Locatie: Uffelse Watermolen om 10.30 uur. 

 De daadwerkelijke opnames voor de twee wervingsfilmpjes vinden komend voorjaar 
plaats. We streven nog steeds naar presentatie van de films tijdens Landelijke 
Molendag in mei. 

 Paul Horstman (molenaar in opleiding) gaat op 10 december op voor het regionaal 
examen molenaar. 

 De Molenstichting heeft bezoek gehad van de medewerkers van de VVV Midden 
Limburg (16 personen), Punt.Welzijn (Vrijwilligerscentrale, 6 personen) en de 
onderbouw van basisschool De Firtel (75 personen) op de Nijverheid en de onderbouw 
Montessorischool (95 personen) was op de St. Annamolen Keent. 

 De proef met tijdelijke Ledverlichting bij de St. Annamolen Keent is geslaagd. Deze zal 
alleen geplaatst worden bij evenementen. 

 Bij de kavel tegenover de St. Annamolen Keent heeft de familie Coolen een 
huurbedrag genoemd. Hoe nu verder? We krijgen wel steeds meer aanbod om te 
helpen met realisatie van de fruitboomgaard. 

 De St. Annamolen Tungelroy kampte met loszittende wiggen van de binnenroede, 
waardoor deze bonkte. Het probleem is met hulp van Peter Stultiens en met eigen 
mensen verholpen. Daarbij is veel roestvorming op de roede in de askop 
geconstateerd. De roeden van deze molen zijn al zeker 20 jaar (mogelijk zelfs sinds de 
restauratie omstreeks 1990) niet meer doorgehaald. 

 Sint Jan, Stramproy: de pomp van de sprinklerinstallatie werkt niet naar behoren is bij 
de inspectie in het voorjaar vastgesteld. Maar is er ooit reparatie gevolgd? Dit wordt 
nagegaan. 

 Bij de Nijverheid, Stramproy wordt geïnformeerd naar de stand van zaken met 
betrekking tot het overdragen van het beheer van de tuin aan de Stichting 
Nijsmolenbuurt. Ook dit wordt uitgezocht. 

 Op 17 december is er avonddraaien op de St. Annamolen van Keent. 
b. Peel, Maas & Kempen 
De heer Bukkems vertelt dat de archeologische open dag in het museum van Leudal goed 
bezocht was. Er waren leuke activiteiten voor de jeugd. 
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c. Heemkundecomité Stramproy 
De heer Verhaag meldt de volgende activiteiten: 
 15 november een lezing over politionele acties in Indonesië.  
 26 november wordt de wegstructuur rond de Zevensprong en schietbaan vrijgemaakt.  
 18 december een erfgoedwandeling met de 1000 schapen van Bolle Jan. 
d. Aldenborgh  
De heer Lammeretz geeft aan te wachten op de resultaten van het onderzoek naar gangen 
op de Markt. Een aantal Weerter schutterijen gaan komende week naar Rome. Er is een 
rechtstreekse uitzending op dinsdag 15 november om 10 u. Gehoopt wordt dat de paus 
over de vaandels zal lopen. 
e. Limburgs Geschied‐ en Oudheidkundig Genootschap 
De heer Kremers heeft geen nieuws.  

 
5. Mededelingen gemeente 
a. Erfgoedprijs 
Er zijn 9 nominaties ontvangen voor de Erfgoedprijs met het thema ‘beste erfgoed-
initiatief’. Deze komen op de website van de gemeente en er kan tot en met 11 december 
2016 gestemd worden. De bekendmaking van de winnaar is op 16 december bij Theater 
de Huiskamer. 
b. Archeologie 
De heer Truyen meldt dat: 
 de archeologische quickscan van het perceel oude Graaf 15-17 (nr. L 1880) wordt 

opgesteld; 
 in week 47 een inventariserend veldonderzoek door middel van proefsleuven wordt 

uitgevoerd op de hoek Sutjensstraat/Sutjensdwarsstraat. 
Voorts geeft hij een presentatie over de resultaten van de opgraving op de Markt bij het 
bomen-herplaatsingsproject. Belangwekkend is de vondst van een waterput. Het betreft 
een mergelstenen put met een doorsnede van ongeveer 2,5 m die voor een kwart is vrij 
gekomen. De insteek van deze put doorsnijdt een oudere put met een doorsnede van 1,5 
m. De mergelstenen waterput is afgedekt met een bakstenen gewelf. Dit is waarschijnlijk 
aangebracht toen er in het midden van de 19e eeuw een pomp op is geplaatst. Het 
archeologisch profiel op het onderzoeksperceel is op diverse plaatsen opvallend goed in 
tact gebleven. Daardoor zijn er waarnemingen gedocumenteerd van diverse loopvlakken 
van de Markt en andere verstoringen, zoals afvalkuilen. De resten van de mergelput zijn in 
situ bewaard en afgedekt met worteldoek en zand.  De bestrating in de directe omgeving 
van de put is tijdelijk gesloten (niet in cementbeton).  
Tijdens de begrotingsbehandeling is een motie aangenomen om de put zichtbaar te maken 
in het stadsbeeld. De vastgoedeigenaren van de binnenstad stellen € 10.000,- ter 
beschikking voor dit doel. 
De commissie adviseert de put te onderzoeken, geheel leeg te laten halen en vondsten te 
dateren en documenteren. De commissie heeft er de voorkeur voor de put tot boven 
maaiveld te reconstrueren, liefst naar middeleeuwse situatie. Dit eventueel te combineren 
met het thema water of een drinkwatertappunt. Er dient snel actie te worden genomen om 
van het momentum gebruik te maken. 
c. Museumvisie 
De Museumvisie is gepresenteerd aan de raad en ligt nu ter visie voor de inspraak. De 
frisse aanpak en onder andere het filmpje over Weert als zilverstad oogstten veel lof. De 
verwachting is dat de visie begin volgend jaar in de raad wordt vastgesteld. 
 
6. Herijking Archeologiebeleid 
De heer Truyen heeft de herziene archeologische beleidskaart (versie 15 november 2016) 
rondgestuurd. Daarin zijn onder meer de adviezen welke de commissie gegeven heeft 
tijdens de vergadering van 10 december 2015 verwerkt. De commissie heeft geen nadere 
opmerkingen en stemt in met de herziene versie. De verwachting is dat deze herijking 
tegelijk met Nederweert in het 1e kwartaal van 2017 aan de raad ter vaststelling kan 
worden voorgelegd.  
 
7. Oprichten Erfgoedstichting 
De bij onze commissie betrokken organisaties nemen initiatief tot het oprichten van een 
Erfgoedstichting. Dat is ook zo gegaan bij het oprichten van de Molenstichting, waarbij het 
initiatief is genomen door de Aldenborgh. Doel van de Erfgoedstichting is zowel het 
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stimuleren van erfgoedprojecten (denk aan kraan Landbouwbelang en waterput Markt) als 
het werven van fondsen. Er dient geen doublure te zijn met al bestaande instellingen. Het 
streven is de stichting per 1 januari 2017 actief te hebben. 
 
8. Voorbereiden schouw binnenstad 
Mevrouw Jongeling is volgende vergadering verhinderd. Het verslag wordt dan gemaakt 
door de heer Truyen. De schouw wordt op een later tijdstip ingepland. 
 
9. Terugkoppeling uit Monumenten-welstandscommissie (10 november 2016) 
Mevrouw Beckers doet verslag van het uitgebrachte advies van de Monumenten-
welstandcommissie. Zie hiervoor het aparte verslag. 
 
10. Vaststellen vergaderschema 2017 
In verband met het wijzigen van de werkwijze van de Monumenten-welstandscommissie 
(vanaf 1 januari 2017 elke twee weken), ontstaat voor 2017 meer flexibiliteit om te 
vergaderen met de commissie Cultuurhistorie. De leden stemmen in met vergaderingen 
elke zes weken. Onze eerste vergadering in 2017 is gepland op 19 januari. 
 
11. Rondvraag 
Mevrouw Jongeling deelt de informatie van Instandhouding Kleine Landschapselementen 
(IKL) over subsidiemogelijkheden voor cultuurhistorische werkzaamheden.  
Tijdens de cursus Actualiteit en Ontwikkeling van de Erfgoedacademie op 8 november jl. 
zijn diverse interessante onderwerpen de revue gepasseerd. Dit betrof onder meer nieuwe 
subsidiemogelijkheden voor molens, nieuws over de Erfgoedwet en dat schade aan 
monumenten voor 55% wordt veroorzaakt door slecht onderhoud.  
Tevens is bekend geworden dat de subsidieaanvraag voor de Lichtenberg voor restauratie 
van het openluchttheater niet is gehonoreerd door de provincie. De gemeente zet nu in op 
de volgende ronde. 
De heer Van den Berg pleit voor een plaats waar affiches mogen worden opgehangen. De 
huidige gang van zaken zorgt voor verrommeling van het straatbeeld. Dit punt voor 
volgende vergadering te agenderen. 
Mevrouw Beckers signaleert een aantal nieuwe winkels in de binnenstad; dat is een mooie 
ontwikkeling. 
De voorzitter meldt dat een bijeenkomst met alle partijen op het gebied van cultuur 
gepland is op 2 februari 2017 vanaf 16 u in Theater de Huiskamer. 
Hij voegt hier aan toe dat de Landschapsvisie woensdag 16 november in de commissie 
Ruimte wordt behandeld. 
 
12. Sluiting 
De voorzitter sluit de vergadering om 17.00 uur onder dankzegging van de aanwezigen 
voor hun inbreng.  
 
 
 
Vastgesteld in de vergadering van 8 december 2016, 
 
 
 
 
G. Gabriëls, voorzitter    W. Truyen, secretaris 
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Actielijst n.a.v. vergadering Commissie Cultuurhistorie 10-11-2016  
 
Vergadering Actiepunt 

 
Planning Actie door 

29 apr 08 1. Oplossing voor archeologische informatieborden 
Molenakker voorleggen aan B&W, inclusief recente 
locaties (opnemen in werkplan herijking) 

1e kwartaal 
2017 

OSCW 

30 april 15 2. 3 schuilbunkers kazerneterrein t.b.v. gemeentelijke 
monumentenlijst, plus inventarisatie KMS-terrein op 
potentiële monumenten 

2e kwartaal 
2017 

RB/m&a 

10 dec 15 3. Inventarisatie binnenterreinen poorten opvragen bij 
Erfgoedcluster en VVVCW en CMW polsen voor 
gebruik 

1e kwartaal 
2017 

RB/m&a 

7 feb 16 4. Stand van zaken handhaving Broekmolen 4e kwartaal 
2016 

VTH 
 

31 mrt 16 5. Handhaving Hoogstraat (Tiptop) 4e kwartaal 
2016 

RB/VTH 
 

21 juli 16 
 

6. Monumentenbordje op Fatima Huis plannen (i.c.m. 
vergadering cie CH) 

Zodra 
subsidie 
rond is 

RB/mz 

13 okt 16 7. Stand van zaken torenuurwerk Swartbroek 4e kwartaal 
2016 

OCSW 

10 nov 16 8. Inplannen schouw binnenstad (stoepen en 
gevelstenen) 

1e kwartaal 
2017 

RB 

 


